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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért a Richterrel fizettetik meg a rossz kormányzás 
árát?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Választókerületem, Kőbánya és Kispest egyik büszkesége már több mint egy évszázada a Richter 
Gedeon Nyrt. A cég, mint magyar központú gyógyszeripari multi, 50 országban van jelen, 8 
országban gyárt gyógyszert és 12 ezer alkalmazottja van. A magyar kutatás-fejlesztés zászlóshajója,
amelynek rendkívül nagy a hozzájárulása a magyar tudomány és felsősoktatás fejlődéséhez is.

A kormány ennek ellenére, visszaélve a veszélyhelyzet által ráruházott hatalommal, és kikerülve az 
adóztatás ellenőrzésének parlamenti jogát, 2022. december 23-án éjjel rendeletben karácsonyi 
ajándékként egy olyan új adót vezetett be, amely csak a Richter számára 28 milliárd forint kiadást 
jelent. Nem kétséges, hogy ez a lépés jelentősen rontani fogja a cég helyzetét a kiélezett versenyben
a nemzetközi gyógyszerpiacokon, valamint veszélyezteti a gyógyszeriparban kulcsfontosságú 
kutatás-fejlesztés szinvonalának fenntartását. Az sem kérdés, hogy ez az adó előbb-utóbb beépül az 
árakba, mint a többi különadó esetében is történt, és így közvetett módon a gyógyszerárak további 
emelkedéséhez vezet majd.

Ennek alapján kérdezem miniszter urat:

1. Miért akarja a kormány hátrányos helyzetbe hozni az egyik legsikerebb magyar vállalatot?

2. Az elszabadult energia és élelmiszer árak után a kormány miért akarja adóemeléssel növelni a 
gyógyszerek árát is?

3. Ha már az elhibázott gazdaságpolitikájukkal válságot okoztak, miért a gyógyulást kereső 
embereket és a sikeres magyar vállalatokat sarcolják, és miért nem a kaszinók üzemeltetőit, 
Mészáros Lőrinc, Tiborc István, az Orbán család, és a Fidesz közeli oligarchák cégeit kényszerítik 
végre tisztességes adófizetésre?


